
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 30 (L 194), som Folketin-
gets Kommunaludvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. maj 2006 
 

Spørgsmål 30: 
"Frygter ministeren ikke, at kommuner i hovedstadsområdet vil undlade at 

give byggetilladelse til alment byggeri og byggeri af udlejningsejendomme, 

fordi udgifter til boligstøtte fremover ikke vil blive delt solidarisk og at dette 

på længere sigt vil give en meget kedelig og ensrettet ejerboligmasse uden 

plads til mindre bemidlede borgere?" 

 

Svar: 
Afskaffelsen af den særlige boligstøtteudligning for kommunerne i hoved-

stadsområdet betyder, at disse kommuner fremover vil være stillet på 

samme måde som landets øvrige kommuner.  

 

Der er ikke grundlag for at forvente, at hovedstadskommunerne fremover 

vil undlade at give byggetilladelser til alment byggeri og byggeri af udlej-

ningsejendomme. Det må tværtimod forventes, at kommunerne i hoved-

stadsområdet – på samme måde som landets øvrige kommuner – vil til-

stræbe en varieret og afbalanceret sammensætning af boliger med henblik 

på at imødekomme borgernes forskellige behov.   
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